
Tordas Község Polgánnestere
2463. Tordas, Szabadság út 87.
Tel. (fax): 22-467-502, 467-655

Meghívó

l
Értesítem, hogy képviselőtestületünk 1997. február 20-án (csütörtökön) 15 órakor ülést
tart.

Az ülés helye: Községháza

Napirend:

1.1 1997. évi pénzügyi terv és költségvetés II trervezetének tárgyalása.
Előadó: Farkas János polgármester

2.1 Bejelentések, javaslatok.

melynek tárgyalásához meghívom.

Kérem a testületi ülésen való feltétlen megjelenését.

T o r d a s, 1997. február 13.
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Jelenléti ív

az 1997. év február hó 20. napján
megtartott képviselötestületi ülésről
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7./ Rácz József

9./ Vasvári Pál

8./ Turda Sándor

2./ Farkas János

4./ Juhász György

5./ Kunsági László

3./ Fábián Jánosné

6./ Dr. Pápai Péter

1.1 Cifka János

10./ Zémann Géza

11.1 Márki Ferenc jegyző

Meghívottak:
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Jegyzőkönyv

Készült: Tordas Község Képviselőtestületének 1997. február 20-án megtartott
üléséről.

Az ülés helye: Községháza

Jelen vannak: Cifka János, Farkas János, Fábián Jánosné, Juhász György, Kunsági László,
Dr. Pápai Péter, Rácz József, Turda Sándor, Vasvári Pál, Zémann Géza
képviselők,

Márki Ferenc jegyző
Tóth Zoltáné gazd. előadó

Farkas János polgármester üdvözli a megjelenteket. Megállapítja, hogy az ülés határozatképes
javaslatot tesz a napirendekre.

Napirend:

1./ 1997. évi pénzügyi terv és költségvetés II. tervezetének tárgyalása.
Előadó: Farkas János polgármester

2.1 Bejelentések, javaslatok

A napirendekre tett javaslatot a képviselőtestület egyhangúlag elfogadta.

L Napirend tárgyalása

1./ 1997. évi pénzügyi terv és költségvetés II. tervezete

Az írásos előterjesztések mellékelve.

Márki Ferenc jegyző szóbeli kiegészítésében elmondta, hogy a II. tervezetben az első

alkalommal elhangzottak kerültek kidolgozásra. Az kiküldött anyagokban látszik a változtatás.
A bevételek pontosítása, a dologi kiadások csökkentése alapján a gazdálkodási tartalék és két
millió forint külön tartalék képzése lehetövé vált úgy, hogy 854 ezer forint még maradt
fejlesztésre.
A gazdálkodási tartalékon (4 millió Ft) felüli tartalékolás (2 millió Ft) a már korábban tárgyalt
és tervezett szennyvíz tisztítómű épitéséhez, a szociális otthon építése során szükséges községi
fejlesztésekhez szükséges. Természetesen ezen összeget növeli az erdőmajor ingatlan
eladásából származó, de a következő két évben befolyó 6 millió forint és a gázrészvényekböl
származó bevétel is.
A közalkalmazotti bérek tekintetében pozitív változás nem várható. Az intézményekkel történt
újabb egyeztetés során a megszorításokat megértették, kitörő örömmel azonban nem fogadták.
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Hozzászólások:

eiika János az újabb tervezet a legszükségesebb és legfontosabb változtatások tartalmazza.
Sajnos kevés a fejlesztésre fennmaradt pénz. A Dózsa György utca felújítása szükséges. Ez
ügyben a három kertésszel tárgyalásokat folytatottunk, ahol a kertészek a felújítási összeg 50
%-át átvállalják. Az önkormányzatra eső rész így 750-800.000 Ft. Ezért javasolja, hogy a
tervezetben fejlesztésre megmaradt összeg maradjon a felújítási feladatok ellátására.

Fábián Jánosné nagyon szűkös a költségvetés, de még mindig bízik abban, hogy a kormánya
közalkalmazotti bértábla miatt kompenzálja az önkormányzatok kiadásait.

Juhász György a javaslattal egyetért. Ha már ilyen kevés pénz maradt a tervezett útfelújítási
programot folytatni kell és az ideig összeg erre elég.

Kunsági László - a köztisztviselők illetményalapjának biztosítása milyen mértékű bérfejlesztést
okoz?
Sajnos más területről már újabb összeget elvenni, a költségvetést tovább kurtítani nem lehet.

Márki Ferenc jegyző válaszában elmondja, hogy a fizetésemelés mértéke 17 %.

Vasvári Pál - senki nem döntött arról, hogy szennyvízre tartalékolunk. Nincs értelme ekkora
tartalékkal számolni. A gazdálkodási tartalékot is soknak tartja.

Márki Ferenc jegyző elmondja, hogy az erdőmajori volt üzemi épület eladásából származó
bevételre nem a napi szükségletek fedezéséhez lesz szükség, hanem a már elkezdett
szennyvíztelep kialakitásához, mely beruházás a szociális otthon beruházásával egyidőben kell
megvalósuljon. Ha a fóváros 1,5 milliárdos beruházásához nem tudunk csatlakozni, nagy
lehetőséget halasztunk el, amelyet pótolni nem tudunk. Ugyan erről már az elmúlt ülésen
beszéltünk, ezért érthetetlen Vasvári Pál képviselő megjegyzése a tartalékolásról. A
gazdálkodási tartalék 8 %-os képzési szintje nem magas, inkább alacsony. A gazdálkodás és a
finanszírozás biztonsága megköveteli a legalább ilyen tartalékkal való gazdálkodást.
Természetesen lehet ezt úgy is csinálni, hogy a tartalékot elköltjük és a jövőben hitelek
felvételével foglalkozunk. Ehhez azonban partner is kell.

Kunsági László elmondja, hogy bár határozatilag a testület nem döntött a községi szennyvízről,

de terveinkben, amelyet már többször megtárgyaltunk és az ez évi kv-i tervben már tényként
szerepel a szennyvíztisztító megépítésére való törekvés.
Bízzunk abban, hogy a következő év forrásai és a jelenlegi tartalékunkon felül egyéb anyagi
eszközöket is tudunk célunk megvalósításához szerezni.

Márki Ferenc jegyző felhhja a testület figyeImét az 1998-1999.évi költségvetési számokra.

Farkas János polgármester összefoglalójában elmondja, hogy a tervezett jelenlegi változata
alkalmas arra, hogy ebben az évben stabilitásunkat biztosítsa. Bízik abban is, hogy évközben
egyéb bevételekre is szert tehetünk, ezzel egyéb felújítási feladatainkból néhányat meg is
oldhatunk.
Javasolja a rendelettervezet elfogadását.
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Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (10 igen szavazattal) elfogadta az
1997. évi pénzügyi terv és költségvetés tervezetét, megalkotva ezzel a 2/1997. (II. 2l.) sz.
rendeletét az 1997. évi pénzügyi terv és költségvetésről.

II. Napirend után

Bejelentések. javaslatok

1.1 Vezetők bejelentései

Márki Ferenc jegyző ismertette az óvodai élelmezési nyersanyagnormákról szóló
rendelettervezetet.

A tervezet mellékelve.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag ( 10 igen szavazattal) elfogadta a
nyersanyagnormákról és a fizetendő térítési díjakról szóló rendelettervezetet, megalkotva ezzel
a 3/1997. (II. 21.) sz. rendeletét az élelmezési nyersanyagnormákról és a fizetendő térítési
díjakról.

Farkas János polgármester ismertette a Gyógyszertári Központ tulajdonjogára, annak
rendezésére vonatkozó intézkedéseket.
Elmondta, hogy a központ vagyona a megyei önkormányzatok tulajdona lett. A megy öt
városa a többi település vagyonrészét a névérték 60 %-áért megvásárolná. Ez ügyben már több
tárgyalás volt, más ajánlat nem érkezett. Javasolja az ajánlat elfogadását.
Településünk 0,3265 tulajdoni hányaddal, 0,9795 M/Ft névértékkel rendelkezik.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (10 igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

5/1997. (IL 20.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a Fejér
Megyei Gyógyszertár Központban lévő

részvényének értékesítéséhez - Székesfehérvár,
Dunaújváros, Mór, Sárbogárd, Bicske
önkormányzatok részére - hozzájárul, a felajánlott
60 % névértékén.

Márki Ferenc jegyző tájékoztatta a testületet arról, hogy a pusztazámori szeméttelephez vezető

út kérdésében a föváros megállapodás tervezetet küldött részünkre, amelyben a testületi
határozatban foglaltak megjelennek. Egy probléma van csupán, hogy a kért összeget a
szeméttelep használatbavételi engedélyének kiadásától számított 30 napon belül bocsátanák
rendelkezésünkre. Ez az a időpont, ami bizonytalan távolságban van. Megállapodásban
foglaltakra választ küldtünk, amelyben a kért összeg rendelkezésünkre bocsátásának idejét a
szeméttelep megközelítését szolgáló út építési engedélyének kiadásához kötöttük.
Ha a fóváros úgy dönt, a martonvásári leágazásról közelíti meg a szeméttelepet, a beruházási
költségekben szerepelje a tordasi kérés, ha a tárnoki csomópont kiépítése mellett dönt, akkor
pedig mindegy milyen megá11apodás-tervezetet készítünk elő.
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A képviselőtestület a megállapodás tervezetet megismerte, az arra készült újabb tervezettel ( 2
sz. tervezet) egyhangúlag egyetértett.

2.1Képviselők bejelentései

Turda Sándor bejelentésében elmondja, hogy a Petőfi úton, ahol a járdalapos járda állaga
egyébként is nagyon rossz, Hellinger Zoltán és Erdélyi Gábor tulajdonosok előtt a lapok
összetörése és felszedése miatt a járda balesetveszélyes is. Kéri az intézkedés megtételét.

Juhász György - a rendőrség beszámoItatásakor a helyi körzeti megbízott jelenlétét is kémi
kellene, mert már egy éve itt él a faluban de nemigen ismeljük.

Több bejelentés nem volt a polgármester az ü1ést befejezettnek nyilvánította

kmf

~ t.--.
FarkiciJánof'
polgármester


